
Protokół Nr XXIII/2012 

z obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w  dniu 27 grudnia 2012 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy – p. Feliks Mikulski  otworzył XXIII zwyczajną sesję Rady Gminy Przywidz, 

witając radnych, sołtysów, Wójta Gminy i pracowników Urzędu Gminy.  

Na sali znajduje się 13 radnych, co stanowi kworum do podejmowania uchwał. 

Radny nieobecny: Marcin Galikowski 

Sesję rozpoczęto o godzinie 14-tej  w Ośrodku Wypoczynkowym OMEGA w Przywidzu, a zakończono 

o godz. 15.30.  

obrad. Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Sprawy regulaminowe: 

a) Zatwierdzenie porządku obrad, 

b) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

1) Budżet Gminy Przywidz na 2013 rok – referuje Skarbnik Gminy 

a) Opinia Składu Orzekającego RIO w Gdańsku o projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Przywidz na 2013 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu – 

przedstawia Przewodniczący Rady Gminy.  

b) Opinie  stałych komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji. 

c) Dyskusja 

d) Głosowanie nad uchwałą budżetową. 

2)  Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Przywidz na lata 2013 – 2019. 

a) Opinia Składu Orzekającego RIO w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały 

Rady gminy Przywidz o Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2013-2019 – 

przedstawia Przewodniczący Rady Gminy  

b) Opinie stałych Komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji. 

c) Dyskusja 

d) Głosowanie nad uchwałą. 

3) Zmiany w budżecie Gminy Przywidz na 2012 rok. 

4) Uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

5) Udzielenia Powiatowi Gdańskiemu pomocy finansowej na uruchomienie wspólnego 

portalu geodezyjno- informacyjnego. 

6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Zakończenie 



Zapytał – czy są uwagi do porządku obrad? 

Wójt Gminy -  wnioskował  o zdjęcie z porządku obrad punktu 5.3) – zmiany w budżecie Gminy 

Przywidz na 2012 rok  oraz o przesunięcie punktu  5.5 – udzielenie Powiatowi Gdańskiemu pomocy 

finansowej na uruchomienie wspólnego portalu geodezyjno – informacyjnego  do punktu 5.1. – przed 

budżetem Gminy Przywidz na 2013 rok.  Następnie wnioskuje o wprowadzenie projektu uchwały  w 

sprawie zatwierdzenia projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 

– 2013.  

Pan Feliks Mikulski -  poddał pod głosowanie przedstawione wnioski Wójta Gminy. 

Jednogłośnie radni przyjęli do porządku obrad w/w wnioski . 

 

b) Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy. 

Ad.3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy – przedstawił  informację z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 

międzysesyjnym. ( w zał.) 

Radny Eustachy Kalinowski -  jakie ustalenia były odnośnie drogi w Czarnej Hucie? 

Wójt Gminy -  Pan Wilski buduje dużą ujeżdżalnię koni na skalę europejską. Wcześniej z tym panem 

były rozmowy w sprawie remontu drogi i deklarował dofinansowanie remontu w wysokości 30-40 

tys. zł. 

Radna Maria Ścibek -  jaki jest koszt remontu tej drogi? 

Wójt Gminy -  ok. 300 tys. zł.  

Radna Maria Ścibek -  w partnerskich inwestycjach koszt dofinansowania wynosi 50% 

Wójt Gminy -  został złożony projekt uchwały w czerwcu w ubr.  w sprawie lokalnych inicjatyw 

inwestycyjnych i czeka na podjęcie.  

Ad.4. Interpelacje radnych – nie było. 

Ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

1) W sprawie udzielenia Powiatowi Gdańskiemu pomocy finansowej na uruchomienie 

wspólnego portalu geodezyjno- informacyjnego. 

P. Dorota Adamska -  powiedziała, że Starosta Gdański zwrócił się do Gminy Przywidz z prośbą o 

udzielenie Powiatowi pomocy finansowej w wysokości 6.150 zł w formie dotacji celowej z 

przeznaczeniem na uruchomienie wspólnego portalu geodezyjno- informacyjnego. Wspólny portal 

umożliwi urzędom gmin wprowadzanie danych o ewidencji miejscowości, ulic i adresów, 

zagospodarowaniu przestrzennym oraz innych o charakterze informacyjnym.  



Uwag radni nie wnieśli. 

Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie 

Przy 13 głosach „za” , radni przyjęli uchwałę. ( uchwała Nr XXIII/151/2012 w zał.) 

2) Budżet Gminy Przywidz na 2013 rok – referuje Skarbnik Gminy. 

P. Barbara Borowska – poinformowała, min. , że budżet Gminy Przywidz na rok 2013 został 

sporządzony na podstawie projektu budżetu na rok 2013 wprowadzonego zarządzeniem Nr 79/2012 

WG Przywidz z dnia 14.11 2012r. Wprowadzono korekty do budżetu zgodnie z opinią RIO w Gdańsku. 

Na wniosek Przewodniczącego komisji społecznej, oświaty i sportu dokonano zmian w budżecie 

polegających na zmniejszeniu  dotacji dla GOK w Przywidzu o kwotę 30 tys. zł, która została 

przeznaczona na zadania z zakresu remontu dróg gminnych.  Na wniosek Dyrektora Zespołu Szkół w 

Przywidzu zabezpieczono środki w wysokości 18.500 zł  na wykonanie prac remontowych w szkole.  

Dokonano również na wniosek Starostwa zwiększenia wydatków majątkowych o kwotę 6.150 zł , 

zmniejszając równocześnie wydatki bieżące w rozdziale – urzędy gmin.  

a) Opinię Składu Orzekającego RIO w Gdańsku o projekcie uchwały budżetowej Gminy Przywidz 

na 2013 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu – przedstawił  Przewodniczący 

Rady Gminy. ( w zał.)  

b) Opinie  stałych komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji. 

Pan Teodor Formela – Przewodniczący komisji gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię 

połączonych komisji Rady do w/w projektu budżetu Gminy Przywidz na 2013 rok.  Na posiedzeniu 

komisji zgłoszono poprawki, które zostały uwzględnione w budżecie.  

c) Dyskusja  - nie było  

d) Głosowanie nad uchwałą budżetową. 

Przewodniczący Rady Gminy -  kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie budżetu Gminy Przywidz na 

2013 rok  

Przy 13 głosach „za” Rada Gminy Przywidz przyjęła budżet Gminy Przywidz na 2013 rok. ( w zał. 

Uchwała Nr XXIII/152/2012) 

3)  Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Przywidz na lata 2013 – 2019. 

a) Opinię  Składu Orzekającego RIO w Gdańsku w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady 

gminy Przywidz o Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2013-2019 – przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy  

b)Opinie stałych Komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji. 

Przewodniczący komisji gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię połączonych komisji Rady do 

w/w projektu uchwały.  

c) Dyskusja – nie było.  

d) Głosowanie nad uchwałą. 

Przewodniczący Rady Gminy -  kto jest „za” przyjęciem w/w uchwały? 



Radni przy 13 głosach „za” podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XXIII/153/2012) 

4) Uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy – komisję rewizyjną należy uzupełnić o 1 osobę  i poprosił o zgłaszanie 

kandydatur. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy p.  Robert Deja -  zaproponował   p. Eustachego Kalinowskiego  na 

członka do komisji rewizyjnej.  

Radny Eustachy Kalinowski wyraził zgodę.  

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Pan Feliks Mikulski – odczytał projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej i zarządził głosowanie. 

Przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”, radni podjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr 

XXIII/154/2012) . 

5)  Zatwierdzenia projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 

– 2013.  

P. Grażyna Kłęk -  sekretarz gminy -  odczytała uzasadnienie do w/w uchwały.  

Radna Maria Ścibek -  pytała co w ramach tego projektu ma być realizowane?  

Wójt Gminy-  mają być zakupione komputery,  dodatkowe zajęcia z logopedą  

Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał  projekt w/w uchwały i zarządził głosowanie 

Przy 13 głosach ”za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XXIII/ 155/2012 ) 

Ad.6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 

P. Danuta Flis – sołtys Trzepowa -   zdjęto z budżetu gminy dokumentację techniczną wody w 2012 

roku i nie zostało uwzględnione w 2013 roku. 

Pan Jerzy Jusiak -  dokumentacja techniczna została odnaleziona i zamierzaliśmy ją aktualizować. 

Obejmowała Jodłowno, Borowinę i częściowo Trzepowo. Na podstawie tej dokumentacji wykonano 

wodociąg w Piekle Górnym. W tej chwili dokumentację musimy zaktualizować, gdyż przepisy się 

zmieniły. W tej dokumentacji ujęte są częściowo wodociągi, które będą robione częściowo przy 

kanalizie Borowina, Trzepowo i Piekło Dolne. 2 lata temu zmieniły się przepisy odnośnie map 

Pani Danuta Flis -  odnośnie wodociągów debata nie została zrealizowana. Sprawę się odwleka, a 

mieszkańcy nie mają wody, nie mają nawet punktu czerpalnego. 

Pan Jerzy Jusiak -  to nie jest kwestia dokumentacji, tylko  sprawy finansowej.  

Ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych. 



Radna Maria Ścibek -  prosiła, aby w przyszłości podejmowane przez Wójta działania  były omawiane 

w szerszym gronie. Dowiedziała się, że jest zamiar  zawiązania partnerstwa z jakąś miejscowością w 

Rosji. Chce się dowiedzieć, co z tego będzie wypływało. Jak również dowiedziała się z gazety, że Wójt 

planuje  przyłączyć GOK do Biblioteki.  Spotyka się p. Wójt z radnymi i czy jest tylko grupa 

wtajemniczonych radnych. Cała Rada Gminy  powinna wiedzieć o takich planach. 

Wójt Gminy – na połączonych komisjach była ta sprawa omawiana. Radny Jan Kowalik złożył  wniosek 

o połączeniu GOK-u z Biblioteką.  Jeśli chodzi o partnerstwo, to wielokrotnie Wójt mówił na czym to 

ma polegać.  Na początku chcemy omówić warunki współpracy. Rada jest informowana szczegółowo  

o działaniach Wójta. Jeśli partnerstwo będzie zawarte, to na pewno wszyscy będą mogli brać w tym 

udział.  

Radna Maria Ścibek -  co to partnerstwo ma przynieść? 

Wójt Gminy -  może być to wymiana młodzieży,  rozwój turystyki, wymiana biznesowa, projekty 

interregionalne.  Partner rosyjski dobrze jest widziany w projektach unijnych.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  Robert Deja – zapytał się Przewodniczącego Rady Gminy 

odnośnie artykułu w Gościu Gdańskim   w sprawie relikwii w szkole w Pomlewie.  W artykule jest 

zapis …” jak to możliwe, że publiczna placówka oświatowa otrzymała bezcenny symbol męczeństwa i 

wiary? – To zostało uzgodnione z władzami samorządowymi oraz z kurią białostocką, która 

dysponowała relikwiami – wyjaśnia Michał Olejnik  ..” Czy wpłynęło pismo do Rady Gminy  odnośnie 

wyrażenia zgody  i czy były rozmowy na temat  relikwii w szkole w Pomlewie. 

Przewodniczący Rady Gminy -  do Rady Gminy żadne pismo  odnośnie relikwii nie wpłynęło.  

Radny Robert Deja -  zwrócił się z tym samym pytaniem do Wójta . 

Wójt Gminy -  jedyne pismo, które wpłynęło, to była propozycja dofinansowania  relikwiarza.  Nie 

było takiej zgody. Sprawę relikwii omawialiśmy na spotkaniu z kierownikami jednostek, gdzie ja 

miałem swoje wątpliwości  jak i również dyrektorzy szkół z Trzepowa i Przywidza. Wątpliwości były co 

do zasadności  umieszczenia relikwii w szkole w Pomlewie.  Działania, jakie podejmuje kierownik 

jednostki nie muszą być  tak do końca konsultowane . Nie było pisma o zgodę na umieszczenie 

relikwii w szkole w Pomlewie.  

Radny Robert Deja -  w związku z tym proszę, aby Pan Wójt skierował pismo do dyrektora szkoły w 

Pomlewie  o umieszczenie sprostowania w Gościu Gdańskim , że takiej rozmowy i zgody nie było . 

Kolejnym zdaniem w artykule jest …” teraz są takie czasy, że modne jest atakowanie wiary 

chrześcijańskiej – mówi dyrektor Olejnik…”   Nikt tej wiary nie atakuje. Jeśli relikwie są, to niech one 

są  w kościele a nie w szkole.  

Radna Maria ścibek -  otrzymała odpowiedź na swoją interpelację dot. relikwii. Rozumiem, że to od p. 

Olejnika będzie zależeć czy odda relikwie tam, gdzie powinny być.  

Wójt Gminy -  jest to opinia, z którą ma p. Olejnik się zapoznać i według niej powinien postąpić .  

Radna Maria Ścibek -  jeśli p. Olejnik nie będzie chciał się  dostosować ? 



Wójt Gminy -  podejmę inne kroki. Na początku są rozmowy, a dopiero potem inne działania. 

Miejscem relikwii powinno być miejsce godne, spokojne, żeby  nie powodowało napięć i dyskusji.  

P. Maria Ścibek -  no dochodzi do napięć, bo szkoła to nie jest miejsce do relikwii. To kościół toruński 

chciał tutaj zawładnąć terenem szkoły i w ten sposób postąpił. Każdy kto się zastanowi, wiedziałby 

gdzie o.Rydzyk zaczyna działanie.  

Radny Eustachy Kalinowski -  zgłosił pytania do Przewodniczącego Rady Gminy: 

1) O przepływ informacji do radnych, chodzi o zapraszanie radnych na różne imprezy np. do 

szkół Przychodzi zaproszenie na ręce Przewodniczącego Rady i zostaje w biurze Rady, a radni 

nic nie wiedzą, przykład – Jasełka w Pomlewie 

2) Czy radni powiatowi są zapraszani na sesję, jeśli nie to dlaczego? 

Przewodniczący Rady Gminy -  radni powiatowi są zapraszani zawsze na sesję. Co do zaproszeń 

spływają do biura Rady . Nie jestem codziennie w biurze Rady. O Jasełce w Pomlewie dowiedziałem 

się po fakcie.  

Radny Eustachy Kalinowski -  na przyszłość prosi, aby radni byli powiadamiani telefonicznie o 

zaproszeniach na uroczystości.  

Następnie  zapytał: jaka jest sytuacja dyrektora GOK-u  w świetle artykułu jaki  ukazał się w Echo 

Pruszcza. Internauci w komentarzach piszą, że dyrektorzy szkół są pociągani do odpowiedzialności , a 

p. dyrektor schował się w GOK-u w Przywidzu. 

P. Maria Ścibek -  dodała,  że p. dyrektor GOK na spotkaniach z sołtysami i radnymi nie przedstawił 

się, tylko mówił o swoim programie. Nie powiedział Pan skąd przyszedł, co robił, dlaczego zmienił 

pracę.  

P. Janusz Jaromin – dyrektor GOK w Przywidzu -  sytuacja dla mnie jest również niezręczna. Ma 

nadzieję, że się wkrótce wszystko wyjaśni, bo zrobiono z niego kozła ofiarnego.  Stała się tragedia i 

dopiero sprawę przejęła prokuratura i zaczęto szukać winnych.  I oczywiście mnie dalej szkalowano. 

Wcześniej uczyłem w szkole.. 

Radna Maria Ścibek -  no właśnie. 

Dyrektor GOK -  co to przeszkadza, ..”no właśnie..”  Jeśli chce mnie Pani pomówić , to proszę jasno 

powiedzieć . Chcę, aby sąd wreszcie załatwił tę sprawę.  Jest to tragedia dla mnie, w sumie nic nie 

zrobiłem złego.  

Przewodniczący Rady Gminy -  proszę o pisemne odniesienie się  na wniosek p. E. Kalinowskiego. 

Przewodniczący Rady Gminy -  zwrócił się z pytaniem do Wójta -  są relikwie w szkole w Pomlewie  i  

czy do czasu jak będą relikwie w szkole  nie będą organizowane żadne zabawy, które by miały źle 

świadczyć o zachowaniu  wobec tych relikwii ?  

Wójt Gminy -  w opinii swojej napisał, że  chociażby przypadek Częstochowy pokazuje, że  relikwie 

muszą być zabezpieczone. Musi być to miejsce wydzielone, godne. Chwała temu, że nadano imię 

szkole, relikwie sprowadzone, ale dalszy ciąg  to miejsce godne dla relikwii.  



Przewodniczący Rady Gminy-  zwrócił się z drugim pytaniem- dochodzą słuchy, że zajęcia w GOK-u 

mają być odpłatne, ze względu na to, że Rada obcięła środki. Pieniądze zostały zdjęte z określonego 

zadania . W GOK-u pojawiają się inne zajęcia bezpłatne, z czego to wynika? 

Dyrektor GOK -  na razie żadne zajęcia nie są płatne.  Jest propozycja moja, aby jakąś odpłatność za 

zajęcia ustanowić, ale jeszcze nie wiem jaką. Na razie robimy przeliczenia, na jakich zasadach będą 

odbywały się zajęcia, czy kółka, które działają  wszystkie będą działać, bo one pochłaniają sporo 

dotacji.  Jeśli się okaże, że wszystkie kółka są celowe i mają sens, to może zabraknąć trochę pieniędzy 

na działalność wszystkich kółek.  Wówczas może trzeba będzie zrobić jakąś odpłatność. Będę szukał 

sponsorów. Również możemy zmniejszyć ilość godzin działalności kółek. Rozważamy różne 

możliwości.  

P. Robert Deja -  moje dzieci uczęszczają na zajęcia i od osoby, która prowadzi zajęcia  otrzymały 

informacje, że do 8.01.  mam dać odpowiedź, czy wyrażam zgodę na uczęszczanie mojego dziecka na 

zajęcia, które będą odpłatne w wysokości 30 zł miesięcznie?  Jak dwoje dzieci to po 15 zł miesięcznie. 

Dyrektor GOK -  nie było takiej rozmowy, chociaż prawdą jest, że rozmawiałem z instruktorami o tym, 

żeby poinformować dzieci, że zajęcia mogą być częściowo odpłatane. Chciałem, aby instruktorzy się 

rozeznali  a o szczegóły, aby rodzice zgłaszali się do biura GOK-u.  

Radna Barbara Talaśka -  czy od strony prawnej  GOK może pobierać opłaty za zajęcia.? 

Radca prawny -  jeśli chodzi o dodatkowe zajęcia, to wydaje mi się, że GOK może pobierać opłaty 

Radna Barbara Talaśka -  niedawno swoje przedstawienie wystawiała Wróżkolandia. Były pobierane 

opłaty. 

Dyrektor GOK – do kapelusza zbierano pieniądze, co łaska. Od dziecka 1 zł, kogo stać da więcej.  

Poinformował  również o wynikach rywalizacji sportowej sołectw: 

I miejsce – Przywidz, 

II- miejsce  - Częstocin 

III- miejsce Jodłowno. 

Ad.8. Przewodniczący Rady Gminy – zakończył obrady XXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz i 

zaprosił obecnych na spotkanie opłatkowe.  

 

Na tym protokół zakończono 

Protokołowała: G. Pożoga  

 

 


